
اعتصاب کارکنان سامسونگ بر سر 
دستمزد

بزرگترین اتحادیه سامسونگ الکترونیکس در تلاش برای دستیابی به دستمزد بهتر، یک اعتصاب ۳ 
روزه را برگزار می کند.به گزارش ایسنا، »اتحادیه ملی سامسونگ الکترونیک« که با حدود ۲۸ هزار 
و ۴۰۰ نفر عضو، بزرگترین اتحادیه در میان چندین اتحادیه کارگری این غول فناوری اســت، این 
تصمیم را عصر روز دوشنبه، پس از شکست آخرین مذاکرات دستمزد اعلام کرد. پس از آن که برخی 
از اعضای این اتحادیه در هفتم ژوئن، یک اعتصاب یک روزه برگزار کردند که اولین اعتصاب در تاریخ 
۵۵ ساله سامســونگ بود، دو طرف مذاکرات را در ۱۳ ژوئن ازسرگرفتند.سامسونگ الکترونیکس، 
مدت ها از چنین آشفتگی های کاری که بسیاری از شرکت های بزرگ در کره  جنوبی را گرفتارکرده 
بــود، اجتناب کرده بود. اختلافات کنونی در این غول فناوری، فعالیت هایش را مختل نکرده، اما به 
منزله شــرایط نامعلوم برای فرهنگ محل کار این شــرکت است.سهام سامسونگ در معاملات روز 
سه شــنبه در سئول، تا حد زیادی بدون تغییر باقی ماند. در حالی که سرمایه گذاران در حال حاضر 
نگران به نظر نمی رســند، تحلیلگران می گویند که این اعتصاب کم سابقه در بزرگترین شرکت کره 
جنوبی، می تواند باعث اقدامات مشابه در صنعت فناوری یا فراتر از آن شودبر اساس اینکه چه تعداد 
کارگر در بخش نیمه رســاناهای کلیدی به این انصراف ملحق می شوند، این اقدام می تواند تولید را 
در تولیدکننده تراشه های حافظه پیشرو در جهان مختل کند یا استانداردهای جدیدی را برای این 
بخش ایجاد کند.بیلی لیونگ، استراتژیست سرمایه گذاری در Global X ETFs در سیدنی، گفت: این 
اعتصاب می تواند منجر به اقدامات گسترده تر کارگری در سراسر کره جنوبی شود. سایر شرکت های 
کلیدی ممکن است شــاهد افزایش فعالیت های اتحادیه یا حتی اعتصاب ها باشند که نشان دهنده 
یک تاثیر دومینووار در صنعت است. نتیجه مذاکرات کارگری در سامسونگ می تواند سابقه ای برای 
صنعت فناوری ایجاد کند و بر پویایی بازار و استراتژی های سرمایه گذاری در بخش نیمه رساناها تاثیر 
بگذارد.لــی هیون کوک، معاون دبیرکل اتحادیه به بلومبرگ گفت: تصمیم اخیر اتحادیه پس از آن 
اتخاذ شد که مدیریت با درخواست اتحادیه برای مرخصی با حقوق بیشتر و افزایش دستمزد ۸۵۵ 
کارگر که از افزایش ســه درصدی دستمزد سالانه رضایت نداشتند، موافقت نکرد. رهبران اتحادیه، 
بعد از ظهر دوشنبه، برای اولین بار با جون یانگ هیون، رئیس جدید واحد نیمه رسانای سامسونگ 
دیدار کردند.لی گفت: مشخص نیست چه تعداد کارگر در این اعتصاب سه روزه شرکت خواهند کرد، 
اما اتحادیه اعضای خود را تشــویق خواهد کرد تا به این تلاش بپیوندند.بر اساس گزارش بلومبرگ، 
این شرکت معمولا از طریق شورایی متشکل از نمایندگان هر دو طرف، افزایش دستمزد را تعیین 
کرده است و در مارس، شورای مدیریت کار، با افزایش دستمزد امسال به میزان ۵.۱ درصد موافقت 
کرد که شامل افزایش سه درصدی حقوق پایه و ۲.۱ درصد افزایش عملکرد بود اما این توافق بعدا 

به دلیل اختلافات بر سر مرخصی استحقاقی و پرداخت پاداش لغو شد.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای تهران از اتمام پروژه افزایش ظرفیت در پست های 
انتقال اسلامشهر و پرنیان خبر داد و گفت: با در مدار آمدن ترانس های جدید ظرفیت 
قابل توجهی در جنوب پایتخت و به خصوص برای شــهرک های صنعتی مستقر در 
آن منطقه ایجاد خواهد شــد که از این طریق علاوه بر تامین برق متقاضیان صنعتی 
جدید، شــاهد افزایش چشــمگیر پایداری و تثبیت ولتاژ در این منطقه خواهیم بود.

فرهاد شــبیهی در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه یکــی از مهمترین این طرح ها، 
افزایش ظرفیت پست ۶۳.۲۳۰ کیلوولت اسلامشهر به میزان ۲۵۰ مگاولت آمپر است 
که بــا توجه به پرباری ترانس های موجود که در ســاعت های اوج مصرف نزدیک به 
صددرصد ظرفیت آن بهره برداری می شــد از اهمیت ویژه ای برخوردار است، اظهار 
کرد:  بر همین اســاس ترانس های موجود از ســه ترانس ۱۶۰ مگاولت آمپری با سه 
ترانس جدید ۲۵۰ مگاولت آمپری تعویض شده و هم اکنون شاهد افزایش چشمگیر 
تامین برق در پست مذکور هستیم.وی افزود: علاوه بر این پست پرنیان که مستقیما 
برق صنایع جنوب تهران و به خصوص شهرک صنعتی شمس آباد تهران را تامین می 
کند، از طریق تعویض ترانس ها شــاهد کاهش بار مضاعف پست و پایداری در تامین 
برق مشترکان هستیم. ضمن اینکه با ظرفیت جدید ایجاد شده می توان امیدوار بود 
بخشــی از تقاضای روز افزون متقاضیان صنعتی تهران به زودی انشعاب برق خود را 
دریافت کنند.وی با بیان اینکه رئیس جمهور شهید در دوران بابرکت مسئولیت خود 
اقدامات جدی برای رفع مشکلات صنعت برق و حمایت های ارزشمندی برای تامین 
منابع مالی اقتصادی پایدار توسعه طرح های زیربنایی صنعت برق کشور بودند، گفت: 
امروز شاهد سرعت چشمگیر توسعه و احداث پروژه های برقی هستیم و به خصوص 
در پایتخت که تامین برق مستمر و پایدار از اهمیت ویژه ای برخوردار است پروژه های 
مهمی در بخش انتقال و فوق توزیع آماده بهره برداری شده که تاثیر جدی بر پایداری 

شبکه خواهد گذاشت.وی با تاکید بر اینکه تمامی این طرح ها در قالب طرح »خدمت 
ماندگار« یادگار حمایت ها و هدایت های شهید جمهور آماده شده که با در مدار آمدن 
آن علاوه بر تامین برق متقاضیان صنعتی و خانگی جدید شاهد تثبیت ولتاژ در مناطق 
گسترده ای از پایتخت خواهیم بود، گفت: ضمن اینکه این پست ها در مناطق صنعتی 
بوده و شهید جمهور عزیز هموار نگاه ویژه ای به رفع موانع پیش روی صنایع داشتند 
و قطعا این طرح خدمت ماندگار موهبت های ارزشمندی برای مردم شریف و همیشه 
در صحنه تهران خواهد داشــت.وی درخصوص مزیت های این طرح توسعه ای اظهار 
کرد: با تعویض ترانس های مذکور به ظرفیت پایدار ۲۵۰ مگاولت آمپر ضمن افزایش 
ظرفیت انتقال، قابلیت اطمینان شــبکه نیز بهبود می یابد و همچنین امکان بارگیری 
کامل از ترانس ها را فراهم خواهد آمد. در عین حال کاهش بار ترانس هایی که نزدیک 
به صددرصد بهره برداری می شوند، منجر به کاهش خروج اضطراری پست از مدار می 
شویم و بدین ترتیب مشترکان شاهد پایداری برق بیشتر هستند به خصوص از آنجایی 
که برای صنایع، استمرار تامین برق بسیار مهم است، این کار تاثیر بسزایی در کاهش 
ناترازی و رفع قطعی مقطعی برق مشــترکان به دلیل حادثه خواهد شد.وی  تصریح 
کرد: با توجه به اتمام پروژه پس از تعویض ترانس، بریکرها، سکســیونرها، هادی ها و 
فیدرهای خروجی ترانس ها، امکان بارگیری کامل از ترانس ها مهیا شــده و ظرفیت 
جدیدی برای متقاضیان برق ایجاد شــده است.وی با اشاره به توانمندی شرکت های 
داخلــی در تولید تجهیزات مورد نیاز این گونه طرح هــا، افزود: ۹۷ درصد تجهیزات 
مورد نیاز این طرح تولید داخل کشــور است که خود از افتخارات این گونه طرح های 
توسعه ای به شمار می رود. طرح خدمت ماندگار، افتتاح سراسری پروژه های آب و برق 
کشور به یاد تلاش ها و خدمات ماندگار شهید سید ابراهیم رئیسی است که تا سال های 

متمادی تمامی مردم از نتایج آن بهره مند خواهند بود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران

sobheqtesad@   سال بیستم    ۵۰۰۰ تومان   شماره 5436چهار شنبه 13 تیر 1403  26 ذی الحجه 1445  3 جولای 2024 @sobheqtesad sobhe-qtesad

محمد مخبر در پیامی با تبریک قهرمانی تیم ملی تکواندو در رقابت های جهانی کره جنوبی برای دومین سال متوالی تصریح کرد: ضمن قدردانی و تشکر صمیمانه از زحمات 
ورزشکاران شایسته و تلاش های مربیان، دست اندرکاران و همه زحمت کشان این رشته مدال آور، این موفقیت ارزشمند را به مردم کشورمان تبریک عرض می کنم و از درگاه 
خداوند متعال، استمرار توفیقات تیم ملی و سایر ورزشکاران کوشای کشورمان را مسئلت دارم.ه گزارش ایسنا، متن پیام سرپرست ریاست جمهوری به شرح زیر است؛بسم الله 
الرحمن الرحیم درخشش تیم ملی تکواندوی کشورمان و کسب مقتدرانه عنوان قهرمانی جهان برای دومین سال متوالی در رقابت های جام جهانی در کشور کره جنوبی، مایه 
نشاط ملی و افتخاری ارزشمند برای آحاد ملت غیور و قهرمان پرور ایران اسلامی است.اینجانب، ضمن قدردانی و تشکر صمیمانه از زحمات ورزشکاران شایسته و تلاش های 
مربیان، دست اندرکاران و همه زحمت کشان این رشته مدال آور، این موفقیت ارزشمند را به مردم کشورمان تبریک عرض می کنم و از درگاه خداوند متعال، استمرار توفیقات 

تیم ملی و سایر ورزشکاران کوشای کشورمان را مسئلت دارم.

www.sobh-eqtesad.ir

پیام تبریک مخبر به مناسبت قهرمانی تیم ملی تکواندو در رقابت های جهانی کره جنوبی

info@sobh-eqtesad.ir

عرضه رله های هوشمند خطوط 
انتقال برق در کشور

یکی از شــرکت های دانش بنیان با اتکا به دانش و تخصص محققان ایرانی، 
موفق به طراحی و ساخت رله بازبست تطبیقی تک فاز شد.به گزارش ایسنا، 
مهتاب خلیلی فر، مدیرعامل این شــرکت گفت: حوزه فعالیت اصلی شرکت، 
طراحی و ســاخت رله های حفاظتی خاص و یا دستگاه های پایش خاص و 
همچنین ارائه خدمات پژوهشــی در حوزه صنعت برق است و رله بازبست 
تطبیقی تک فاز برای خطوط انتقال، محصولی اســت که به واســطه تولید 
آن موفق به اخذ نشــان دانش بنیانی شدیم.وی، رله های حفاظتی تولیدشده 
در این شــرکت را هوشمند دانســت و در این باره توضیح داد: رله ها قادر به 
تشــخیص خطای گذرا از خطای دائم نیســتند و همچنین در شرایطی که 
خطای گــذرا اتفاق می افتد، نمی توانند زمان پاک شــدن قوس ثانویه را به 
درستی تشــخیص دهند و عدم تشخیص این موارد توسط رله های موجود، 
باعث می شــود که در زمان وقوع انواع اتصالی ها با یک تاخیر زمانی مشخص 
عمل کنند.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، مدیرعامل این شرکت 
خاطر نشــان کرد: این امر در شــرایط مختلف با بستن رله روی خطا، تنش 
مجدد به سیستم وارد می کند و شاخص های قابلیت اطمینان سیستم که قرار 
بود با به کارگیری بازبست بهبود یابد، تضعیف می شود. ولی رله های تولیدشده 
در این شــرکت قادر به تشــخیص انواع خطاها و همچنین زمان پاک شدن 
خطا اســت. این محصول دارای دو ثبــت اختراع، TRL۸ و یک گواهی تایید 

عملکردی از آزمایشگاه مرجع پژوهشگاه نیرو است.

گروه خودروسازی سایپا اعلام کرد

افزایش ۲۳ درصدی تولید 
خودروهای تجاری و سودده در 

۳ ماه نخست امسال

گروه خودروســازی ســایپا اعلام کرد: در ســه ماه نخســت امسال 
شــاهد تولیــد انبوه محصولات با موتــور ارتقاء یافتــه، افزایش بیش 
از دو برابــری تولید ســاینا S دوگانه ســوز و افزایــش ۲۳ درصدی 
تولید خودروهای تجاری و ســودده، بودیم.به گزارش ایســنا،  گروه 
خودروسازی ســایپا به منظور اجرای اســتانداردهای ۸۵ گانه که از 
ســوی سازمان ملی استاندارد به خودروسازان ابلاغ شده، پروژه تولید 
محصولات کوییک GX، کوییک RGX، اطلس و ســهند با موتور ارتقاء 
یافتــه که کاهش مصرف ســوخت و آلایندگی را نیــز به همراه دارد 
را در دســتور کار خود قرار داد و بر همین اســاس گروه ســایپا در 
ســه ماهه اول ســال جاری با تولید بیش از ۲۳ هزار دستگاه از این 
محصولات، توانســت گام بلندی برای اجرای اســتانداردهای ابلاغی 
بردارد.گروه خودروســازی سایپا در سه ماهه اول سال جاری با توجه 
به تعهدات خود، تولید ســاینا S دوگانه ســوز را بــه حدود ۱۹ هزار 
دســتگاه رساند. این در حالی است که در مدت مشــابه میزان تولید 
این خودرو حدود ۹۰۰۰ دســتگاه بود لذا رشد بیش از دو برابری در 
تولید ســاینا S دوگانه ســوز محقق شده اســت. پیش بینی می شود 
تولید محصول یاد شــده تا پایــان تیرماه، به میــزان مانده تعهدات، 
 GX صورت پذیرفته و پس از آن، محصول جدید ســاینا دوگانه ســوز
)با موتور ارتقاء یافته( به بازار عرضه شــود.گروه سایپا در سه ماه اول 
ســال جاری، با تولید حدود ۳۲ هزار دستگاه انواع محصولات تجاری 
رشــد ۲۳ درصدی را نسبت به مدت مشابه ســال گذشته )۲۶ هزار 
دســتگاه(، تجربه کرده اســت. همچنین در سه ماهه اول سال جاری 
بیش از ۴۰۰۰ دســتگاه شــاهین اتوماتیک تولید شده، که  نسبت به 
مدت مشابه سال گذشــته رشد چشمگیری داشته است.از سویی طی 
سه ماه اول ســال جاری، تولید آزمایشی محصولات پروژه ای شاهین 
اتوماتیک پلاس و ســهند آغاز شده و امید آن می رود که در آینده ای 

نزدیک، تولید انبوه این محصولات شــروع شود.

گزیده خبر در واکنش به تداوم جنگ غزه؛

کنعانی: سکوت در مقابل جنایت صهیونیست ها دور از انسانیت است

نفت جهان  بازار  بزرگ ترین 
شد ظاهر  مأیوس کننده 

کاهش ۲۳ درصدی سوانح ریلی در ۳ سال 
اخیر

واردات نفت به آسیا در نیمه اول سال ۲۰۲۴، تحت تاثیر کندی خرید توسط چین، برخلاف 
انتظارات اندکی کاهش یافت.به گزارش ایســنا، آمار شرکت مالی LSEG نشان داد خریداران 
نفت آســیا در شش ماه نخست سال ۲۰۲۴، به میزان ۲۷.۱۶ میلیون بشکه در روز نفت وارد 
کردند که ۱۳۰ هزار بشــکه در روز نســبت به مدت مشابه سال ۲۰۲۳ کاهش داشت و علت 

عمده آن هم واردات کمتر به چین بود.شــایان ذکر است.....

برآورد کشت پنبه در ۹۰ هزار هکتار 
اراضی

آخرین وضعیت اینترنت ماهواره ای 
در ایران

ایجاد تصفیه خانه شیرابه در اصفهان و قزوین

3

3

3

3

2

3

 

افزایش ظرفیت پست های انتقال برق جنوب تهران
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گزیده خبر

فرمانده نیروی زمینی ارتش:

حضور حداکثری در انتخابات 
مصداق عینی امر به معروف است

امیر ســرتیپ حیدری گفت: حضور در دور دوم انتخابات ریاست جمهوری، مصداق 
عینی ترویج و تحکیم امر به معروف در جامعه اسلامی است.به گزارش ایسنا به نقل از 
روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش، در 
جمع کارکنان ستاد نیروی زمینی ارتش گفت: مهم ترین کار در زمانه امروز، اهتمام به 
مســئله مقدس امر به معروف است؛ بدین معنا که امر به معروف را می توان به منزله 
ادای تکالیف، بیان حقایق و انجام وظایف به روش و شیوه پسندیده و معقول دانست.

وی افزود: حضور حداکثری و انتخاب اصلح ترین فرد را می توان به مثابه تحقق مسئله 
مهم و ضروری امر به معروف در نظر گرفت تا تمامی اقدامات و فعالیت ها، در راستای 
تقویت و تثبیت این فریضه مهم الهی و انجام تصمیمات خوب، دقیق و به موقع صورت 
گیرد.فرمانده نیروی زمینی ارتش، شــعار سه گانه نیروی زمینی ارتش را گامی بزرگ 
در زمینه تحقق این فریضه مقدس دانست و تأکید کرد: ولایت محوری، عدالت محوری 
و شایسته ســالاری ســه اصلی هســتند که در بطن و متن خود، در راستای تحقق 
شعارها و شعائر مقدس و الهی امر به معروف و نهی از منکر قرار دارند.وی با اشاره به 
ســنگ اندازی های دشمنان علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی تصریح کرد: حرکت 
قطار انقلاب اسلامی، علی رغم چند دهه کارشکنی استکبار جهانی، توطئه های داخلی 
و تحریم هــای ظالمانه اقتصادی، به برکت وجود و توجــه به منویات و تدابیرامامین 
انقلاب اسلامی، توانسته است به راه خود ادامه دهد.فرمانده نیروی زمینی ارتش ادامه 
داد: امروز نیز این قطار، برای ســرعت گرفتن در مســیر خود، نیازمند تحقق هرچه 
بیشتر امر ولایت مداری و امر به معروف است تا از این رهگذر بتواند به اهداف متعالی 
خود دست پیدا کند. به همین سبب شرکت در دور دوم انتخابات ریاست جمهوری، 
به عنوان تحقق اهداف ســه گانه نیروی زمینی ارتش و تقویت نظام اسلامی است.وی 
اظهــار کرد: تحقق امر به معروف و ولایت محوری، صرفاً در جنگ و جهاد در راه خدا 
خلاصه نمی شود، بلکه لازم است تا در تمامی عرصه ها نظیر عرصه سیاسی و انتخاباتی، 

با حضور حداکثری در راه حفظ نظام پرخیر و برکت جمهوری اسلامی گام نهاد.
امیر ســرتیپ حیدری در پایان خاطر نشــان کرد: انقلاب اســلامی ریشه در معارف 
اســلامی، الهی و قرآنی دارد و امر به معروف هایی نظیر شرکت در انتخابات، به منزله 
تسریع بخشــیدن به امور در راستای تحقق آرمان های نظام اسلامی و مصداق عینی 

ترویج و تحکیم امر به معروف در جامعه اسلامی است.

با حضور امیر سرتیپ صباحی فرد انجام شد

افتتاح گردان پهپاد و ساختمان 
جدید جنگال منطقه پدافندهوایی 

مرکزی

با حضور فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گردان پهپاد و ســاختمان جدید جنگال 
منطقه پدافندهوایی مرکزی افتتاح شد.به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، با 
حضور امیرسرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گردان پهپاد 
و ساختمان جدید جنگال منطقه پدافندهوایی مرکزی افتتاح شد و مورد بهره برداری 
عملیاتی قرار گرفت.گردان پهپاد منطقه پدافند هوایی مرکزی مجهز به انواع پهپادهای 
عملیاتی و شناسایی است.فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش در ادامه از ایستگاه رادار 
 s۲۰۰ یزد و سایت هرند بازدید و توان عملیاتی و آمادگی دفاعی گردان های عملیاتی
و s۳۰۰ را مــورد ارزیابی قــرار داد.فرمانده نیروی پدافند هوایی  در جمع کارکنان این 
منطقه پدافندی، تجربه هشت سال دفاع مقدس را همچون برگ زرینی در تاریخ کشور 
عنوان کرد و افزود: انتقال تجربه اســاتید پیشکسوت به نسل های جدید بسیار مهم و 
حائز اهمیت اســت.وی  با بیان اینکه سامانه های دفاع هوایی در زمان جنگ تحمیلی 
بسیار محدود بود، خاطرنشان کرد: امروز بر خلاف گذشته انواع متعددی از سامانه های 
دفاعی برای دفاع از آســمان کشور در اختیار داریم که به واسطه آنها و نیروی انسانی 
متعهد و متخصص، بدون نیاز به هیچ کشور خارجی از قلمرو هوایی و عزت و حیثیت  
کشــورمان دفاع می کنیم.امیر ســرتیپ صباحی فرد در خاتمه از بازسازی ساختمان 

معاونت اطلاعات و عملیات این منطقه پدافندی نیز بازدید کرد.

در واکنش به تداوم جنگ غزه؛

است انسانیت  از  دور  صهیونیست ها  جنایت  مقابل  در  سکوت  کنعانی: 

سرپرست ریاست جمهوری گفت: شهید رئیسی خیلی از نیازها به کشورها را با یک تماس 
حل میکرد. به همین دلیل لیست تماس سران برای شهادت آیت الله رئیسی بی سابقه بود.

به گزارش ایســنا، محمد مخبر، سرپرست ریاست جمهوری در گفتگو با وحید یامی پور و 
در برنامه ای به مناســبت چهلمین روز درگذشــت شهد آیت الله رئیسی و همراهان ایشان 
گفت:وقتی دولت را شــروع کردیم با مشــکلات زیادی رو به رو بودیم. وضعیت فوتی های 
کرونا، وضعیت نابه ســامان درآمدها و کالاهای اساســی از این دست چالش ها بودند. در 
بعضی از اســتان ها به اندازه ۱۲ روز گندم داشــتیم و تقریبا تمام کالاهای اساسی کشور 
بر خط قرمز بودند.  چرا که از پول هایمان در کشــورهای مختلف نمی توانســتیم استفاده  
کنیم و این پول ها بلوکه بودند.  در دوره ای بیش از ۸۰ کشــتی در بنادر کشــورمان پهلو 
گرفته بودند اما پول آن ها را نداشتیم. شبی آیت الله رئیسی با من تماس گرفتند و گفتند 
باید با این وضعیت چه کرد؟ من به ایشــان گفتم با پذیرفتن یک ســری ریسک ها میتوان 
این کالاها را تهیه کرد. ایشــان گفت هر طور که شــده باید این کار را انجام داد. در نهایت 
توانســتیم از کشــورهایی که ارتباط خوبی نیز با آنان نداشــتیم، کالاهای اساسی را وارد 
کنیم. شجاعت شــهید رئیسی باعث این کار شد. شهید رئیسی را حتی یک بار در دوسال 
و ده ماهی که نزد ایشــان بودم، مأیوس ندیدم و ندیدم که حس بن بست کنند.سرپرست 
ریاســت جمهوری درباره شهید امیرعبداللهیان و جایگاه محوری ایشان عنوان کرد:یکی از 
روســای کشــورهای محور مقاومت در تماس تلفنی که درباره فاجعه سقوط بالگرد حامل 
رییس جمهور و همراهانش با ما داشــت، آقای امیرعبداللهیان را نه وزیر خارجه ایران، بلکه 
وزیر خارجه محور مقاومت دانست. یکی از نگرانی های همه این کشورها بلااستثنا این بود 
که قدرت پشــتیبانی که شهید رئیســی از محور مقاومت داشت، مجدد اتفاق خواهد افتاد 
یا خیر؟مخبر در ادامــه به روایت اولین دیدار خود با رهبر معظم انقلاب پس از اعلام خبر 
ســقوط بالگرد رئیس جمهور پرداخت و اظهار کرد: بعد از جلســه هیئت دولت که پس از 
سقوط بالگرد شهید رئیسی تشکیل شده بود، به محضر رهبر انقلاب رفتیم. وقنی ابهت آقا، 
وقار و اطمینان چهره ایشــان را دیدم به خود گفتم یک نعمت بزرگی بالای سرمان است. 
ایشــان فرمودند امیدواریم اتفاقی برای آقای رئیســی نیفتاده باشد و برای سالم برگشتن 
ایشــان دعا کردند. ایشــان به من فرمودند آقای مخبر مسائل کشــور با همان اقتدار باید 
دنبال شــود و حتی یک کار نیز نباید بر زمین بماند. اگر شهید رئیسی سالم بازگشتند که 
الحمدالله و اگر هم بازنگشــتند مسائل کشور به همان منوال قبل پیش رود. سپس حضرت 
آقا جمله عجیبی فرمودند و گفتند اگر این حادثه منجر به شــهادت آیت الله رئیسی شده 

باشد، حماسه عظیمی در کشور اتفاق خواهد افتاد.
مخبر در ادامه بیان کرد: در یک سال ونیم گذشته عضو بریکس، سازمان شانگهای و تجارت 
آزاد اوراسیا شدیم. کشورهایی بودند که سال ها دنبال عضویت در این سازمان ها بودند اما 
موفق نشــدند. شهید رئیسی قبل از عضویت در بریکس به یکی از کشورهای عضو بریکس 
زنگ زده بود تا به عضویت ایران در آن رای دهند. پس از عضویت ایران در این ســازمان، 
همان کشــوری که شهید رئیســی با آن تماس گرفته بود گفت اگر شما زنگ نمیزدی به 
عضویت ایران رای نمیدادیم. شهید رئیسی خیلی از نیازها به کشورها را با یک تماس حل 

میکرد. به همین دلیل لیست تماس سران برای شهادت آیت الله رئیسی بی سابقه بود.

سخنگوی وزارت خارجه گفت: ســکوت و بی تفاوتی در مقابل این همه جنایت 
و وحشــی گری صهیونیســت ها در غزه به دور از مســئولیت انسانی و اخلاقی 
اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه 
در واکنش به جنایات صهیونیســت ها در غزه در صفحه شخصی خود در شبکه 
اجتماعی ایکس، نوشــت: دردها و داغ های وارده بر پیکر فلســطین و ساکنان 
نــوار غزه غیرقابل توصیف است.ســخنگوی وزارت امور خارجه بــا بیان اینکه 
مســئولیت آمریکا و ســایر حامیان رژیم جنایت پیشه اســرائیل در تداوم این 
جنایات هولناک، ذره ای کمتر از رژیم یادشــده نیســت، تاکید کرد: اما سکوت 
و بی تفاوتی در مقابل این همه جنایت و وحشــی گری نیز به دور از مســئولیت 
انســانی و اخلاقی بوده و در محکمه وجدان بشــری و در محکمه الهی مردود 

است. و محکوم 

سالن های پایانه لطف آباد در مرز ایران و ترکمنستان به نام شهید رئیسی و شهید امیرعبداللهیان، 
نامگذاری شــد.به گزارش خبرگزاری مهر، امروز سه شــنبه ۱۲ تیر، در مراسمی با حضور علی 
مجتبی روزبهانی سفیر جمهوری اســلامی ایران در ترکمنستان سالن های تجاری و مسافری 
پایانه لطف آباد در مرز ایران و ترکمنستان به نام شهید رئیسی و شهید امیرعبداللهیان نامگذاری 
شد.نامگذاری پایانه لطف آباد به نام شهید رئیسی و شهید امیرعبداللهیان در حاشیه این مراسم 
آقای روزبهانی از سامانه آشکارساز کانتینری گمرک لطف آباد بازدید به عمل آورده و توضیحاتی 
در خصوص عملکرد این ســامانه بومی و تأثیر آن بر تسهیل و تسریع تردد کامیون های باری 
توضیحاتی ارائه شد.بازدید از بخش های مختلف پایانه از جمله سالن مسافری و تجاری، گفتگو 
با مســافران و رانندگان و شرکت در پنجمین جلسه کمیته هماهنگی مرز زمینی لطف آباد از 

دیگر اقدامات صورت گرفته در جریان این مراسم بود.

سرپرست ریاست جمهوری بر ابلاغ تصمیمات اتخاذ شده برای سفر دوم دولت مردمی به سیستان و بلوچستان تأکید کرد.به گزارش خبرگزاری 
مهر، در نشست سرپرست ریاست جمهوری با استاندار و مجمع نمایندگان استان سیستان و بلوچستان که عصر روز یکشنبه برگزار شد، ضرورت 
اجرای مصوبات سفرهای استانی شهید آیت الله رئیسی به این استان مورد تأکید قرار گرفت.محمد مخبر در این دیدار با اشاره به تأکیدات ویژه 
شهید رئیسی نسبت به مردم و نیازهای استان سیستان و بلوچستان تصریح کرد: با وجود اینکه سفر دوم آیت الله رئیسی به استان سیستان و 
بلوچستان انجام نشد، اما مصوبات تصمیم گیری شده در خصوص این سفر حتماً ابلاغ و اجرایی خواهد شد.سرپرست ریاست جمهوری در این 
جلسه همچنین پس از استماع نیازهای استان سیستان و بلوچستان، دستورات لازم جهت حل مسائلی نظیر خرید خدمت حدود ۶ هزار نفر از 
معلمان، پیگیری پیشرفت راه آهن زاهدان-چابهار، درخواست ایجاد مناطق ویژه اقتصادی در شهرهای مرزی و تأمین تجهیزات تولیدی کارخانه 
بافت بلوچ را صادر کرد.مخبر همچنین در این جلســه، ســازمان برنامه را مکلف نمود تا موضوع بسته ۶۰ همتی توسعه و پیشرفت استان را تا 
حصول نتیجه نهایی پیگیری نماید.در این جلســه محمد کرمی استاندار سیستان و بلوچستان نیز گزارشی از روند پیشرفت و اجرای مصوبات 
دور اول ســفر اســتانی شهید آیت الله رئیسی و میزان توسعه، آبادانی، عمران و ارتقای امکانات و توانمندی های زیرساختی این استان در دولت 
سیزدهم ارائه کرد.در ادامه این دیدار نمایندگان سیستان و بلوچستان ضمن طرح برخی مسائل استان، حل این مشکلات و همچنین رفع برخی 
موضوعات استان از قبیل افت فشار برق، ساخت و تجهیز سالن های ورزشی و خطوط انتقال بنزین و گازوئیل از کرمان به سیستان و بلوچستان 

را خواستار شدند.

فرمانده کل ارتش از پایگاه هوایی آموزش خلبانی شــهید اکبری دانشــگاه هوایی شهید ستاری نیروی 
هوایی ارتش بازدید کرد.به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم 
موســوی فرمانده کل ارتش، ضمن بازدیــد از بخش های مختلف پایگاه هوایی آموزش خلبانی شــهید 
اکبری دانشــگاه هوایی شــهید ســتاری پایگاه، با خلبانان جوان به صورت چهره به چهره دیدار کرده 
و آمادگــی کارکنان و توان رزمی پایگاه را مورد ارزیابی قــرار داد.همچنین در این بازدید فرمانده کل 
ارتــش از نحوه آموزش دانشــجویان خلبانی پهپاد و شــکاری و از آماده ســازی و نگهداری پرنده های 

آموزشی این یگان بازدید کرد.

ایسنا/خوزستان معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی خوزستان گفت: ۱۵ هزار و ۵۰۰ واحد مسکونی در قالب 
طرح نهضت ملی مسکن در استان در حال ساخت است.میثم آذرسا در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: اکنون ۱۵ هزار و ۵۰۰ 
تحویل  زمانبندی شده  برنامه  در یک  زیرساخت ها  تکمیل  با  و  مرور  به  که  است  در حال ساخت  استان  در  ملی  واحد مسکن 
انتخاب سازنده و واگذاری زمین به متقاضیان  با توجه به تامین زمین مناسب در استان، فرآیند  متقاضیان می شود.وی افزود: 
سال  در  کرد:  اضافه  خوزستان  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  ساختمان  و  مسکن  شد.معاون  خواهد  انجام  حقوقی  مراحل  از  بعد 
جاری بخش دیگری از واحدهای طرح نهضت ملی مسکن در استان تکمیل و همچنین کار ساخت بخشی از آن ها آغاز می شود.

آذرسا با اشاره به اینکه هفته قبل ۶۶ هزار و ۷۹۱ واحد طرح ملی مسکن در کشور با حضور سرپرست ریاست جمهوری از طریق ویدیو کنفرانس افتتاح شد، عنوان کرد: 
از این تعداد یک هزار و ۷۴۹ واحد افتتاح شده در استان خوزستان بود که ۹۵۲ واحد مربوط به مسکن مهر، ۵۵۳ واحد در بخش بازآفرینی شهری، ۲۰۰ واحد مربوط 
به طرح نهضت ملی )خودمالک( و ۴۴ واحد در بخش اراضی دولتی است.وی یادآور شد: بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته باید ۲۸۰ هزار واحد مسکن ملی ظرف مدت 

چهار سال در خوزستان ساخته شود.

بازدید فرمانده کل ارتش از پایگاه هوایی 
آموزش خلبانی شهید اکبری نهاجا

معاون اداره کل راه و شهرسازی استان:

۱۵ هزار و ۵۰۰ واحد نهضت ملی مسکن در خوزستان در حال ساخت 
است

مخبر: شهید رئیسی خیلی از نیازها را با یک تماس برطرف می کرد

در نشست مجمع نمایندگان سیستان و بلوچستان مطرح شد؛

تاکید مخبر برابلاغ تصمیمات سفر دوم شهید رئیسی به سیستان وبلوچستان

با حضور سفیرایران در ترکمنستان انجام شد؛

نامگذاری پایانه لطف آباد به نام شهید رئیسی و شهید امیرعبداللهیان
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گزیده خبر ایجاد تصفیه خانه شیرابه در اصفهان و قزوین
تصفیه شیرابه های شهرهای قزوین و اصفهان ۲ طرح اولویت دار 
ســتاد توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، اقلیم و محیط زیســت 
معاونت علمی ریاســت  جمهوری اســت که اجرای آن علاوه بر 
جلوگیــری از آلوده شــدن آب های زیرزمینی موجب شــد آب 
مورد نیاز بخش کشاورزی تامین شود.علی پالیز دار، کارشناس 
ستاد توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، اقلیم و محیط زیست در 
گفت وگو با ایســنا، گفت: این ســتاد کارگروهی به نام »محیط 
زیست و اقتصاد چرخشی« دارد که طرح های این ستاد ذیل این 
کارگروه پیگیری می شــود.وی هدف این کارگروه را اجرا کردن 
ایده اقتصاد چرخشــی در کشور عنوان کرد و ادامه داد: اقتصاد 
چرخشــی یک ایده ۱۰ ســال اخیر دنیا است که هدف آن این 
اســت که اقتصاد خطی امروز را که اقتصادی متکی بر برداشت 
منابــع، تولیــد محصولات و مصرف آنها و معدوم ســازی و دفع 
محصولات است، به اقتصاد گردشی تبدیل کند که هم استفاده 
از منابــع را کاهش و هم پســماند را کاهش خواهد داد.پالیزدار 
با بیان اینکه در اقتصاد چرخشــی، از پســماند بهترین استفاده 
صورت می گیرد، اظهار کرد: در این راســتا، در دو سال اخیر که 
این کارگروه در این ستاد شکل گرفته است، طرح های متنوعی 
تعریف و اجرا شــده اســت که از آن جمله می تــوان به حوزه 
پسماندهای کشاورزی اشــاره کرد که همکاری هایی با کشت و 
صنعت های مختلف کشور از جمله کشت و صنعت کارون برقرار 
شــد.این کارشناس ستاد توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، اقلیم 
و محیط زیســت، این همکاری را در راستای کاهش پسماندها 
ذکر کرد و یادآور شــد: کشــت و صنعت کارون مجموعه ای در 
حوزه تولید شکر از نیشکر است که پسماندهای بسیار زیادی از 
باگاس و سایر پســماندها دارد که از آنها می توان در حوزه های 
مختلف بهره برد.وی خاطر نشــان کــرد: ما در حال تبدیل این 
پسماندها به مواد باارزش هستیم. بخشی از این پسماندها برای 

تولید الکل و بخشــی دیگر از آن به منظور تولید بیوگاز و تامین 
انرژی قابل اســتفاده است.پالیزدار با اشاره به تولید روزانه ۱۹۰ 
هزار تن پســماند کشاورزی در کشور، گفت: در این زمینه رتبه 

اول را داریم و اولویت اول ما کاهش این میزان پســماند است.
بهره گیــری از پســماندهای صنعتــی پالیــزدار، بهره گیری از 

پســماندهای صنعتی را از دیگر طرح های این ســتاد نام برد و 
یادآور شــد: در این زمینه با پالایشــگاه آبادان، شــرکت ایران 
خودرو و ســایپا برای کاهش پســماندها، همکاری هایی را آغاز 
کرده ایم. در این همکاری قرار اســت پسماندها به مواد با ارزش 
بالا تبدیل شــود.وی اضافه کرد: به عنوان نمونه پروژه ای که با 

پالایشــگاه آبادان کلید زدیم، جایگزین کردن الکل باMTBE  به 
عنوان افزاینده عدد اکتان به بنزین است. این طرح در حال اجرا 
اســت.وی افزود: علاوه بر آن در حوزه شهری در زمینه تصفیه 
شــیرابه های شهری که حاوی مواد مضری هستند، اقدام کردیم 
و در این زمینه ۳ طــرح را اجرایی کرده ایم و تا کنون دو طرح 
را به بهره برداری رسانده ایم. یکی از این طرح ها »تصفیه شیرابه 
پسماند شهر اصفهان« است که یک واحد تصفیه با ظرفیت ۲۰ 
متــر مکعب در روز در اصفهان افتتاح  شــد. پالیزدار، طرح دوم 
را تصفیه شــیرابه های شهر قزوین با ظرفیت ۱۵ متر مکعب در 
روز عنــوان کرد و گفت: در این طرح ها شــیرابه های حاصل از 
پسماندهای شهری از محل دفع پسماندها جمع آوری می شود؛ 
چرا که اگر این شیرابه وارد آب های زیر سطحی شوند، منجر به 
آلوده شــدن آن خواهند شد. با جمع آوری این شیرابه و تصفیه 
آن به آب قابل اســتفاه در بخش کشاورزی تبدیل خواهد شد. 
وی تاکیــد کرد: اجرای این طرح از یک ســو موجب جلوگیری 
از آلودگی آب های زیر زمینی می شــود و هم از سویی شیرابه ها 
به چرخه مصرف باز می گردند. این کارشــناس ستاد توسعه آب 
و اقلیم و محیط زیســت، ادامه داد: فناوری های مورد اســتفاده 
در این دو طرح متفاوت اســت؛ فناوری مورد اســتفاده در شهر 
اصفهان حرارتی و در قزوین مبتنی بر فیلترینگ اســت. اجرای 
طرح های تصفیه هوا پالیزدار با اشــاره به طرح های این ســتاد 
در حوزه تصفیه هوا، یادآور شــد: در ایــن طرح ها، پروژه هایی 
برای تصفیه هــوای محیط های خطرپذیر ماننــد دامداری ها و 
مرغداری ها تعریف و اجرا شــده اســت. وی تاکید کرد: در همه 
طرح های اجرا شــده سعی بر این اســت که اقتصاد چرخشی را 
لحاظ کنیم تا هم به کاهش چالش های زیســت محیطی کمک 

کند و هم آورده اقتصادی برای کشور داشته  باشد.

شناســایی و معرفی متخلفان مراکز غیرمجاز تولید رمز ارز از ســوی اشخاص حقیقی، حقوقی و 
دستگاه های امنیتی و انتظامی مشمول دریافت پاداش و حق کشف بوده و آنطور که اعلام شده تا 
سقف ۵۰ میلیون تومان برای این مساله پاداش در نظر گرفته شده است.به گزارش ایسنا، با ورود 
به فصول گرم سال و دغدغه های مرتبط با افزایش مصرف برق در کشور، فعالیت ماینرها به عنوان 
دستگاه های استخراج رمزارز که مصرف برق بسیار بالایی نیز دارند، بر نگرانی ها افزوده است. علاوه 
بر این، مصرف بالای برق این دســتگاه ها با فشار بر شبکه تأمین برق، باعث افت ولتاژ، خاموشی 
و آســیب به دستگاه های برقی در محدوده محل استفاده خود می شوند.هر دستگاه ماینر معادل 
مصرف برق سه خانوار را به خود اختصاص می دهد که در این شرایط و روزهای گرمی که سپری 
می کنیم، استفاده غیرمجاز از دســتگاه های ماینر و استخراج رمزارز به این شیوه، برای مدیریت 
شبکه برق بسیار مضر است.امسال با مجوزی که برای نخستین بار از سازمان اموال تملیکی گرفته 
شد، امکان امحای ماینرهای غیرمجاز کشف و جمع آوری آنها شده فراهم شده، با اجرای این قانون 
برای نخستین بار در مشهد تعداد ٨٨۲ دستگاه، تعداد ۱٦٤ دستگاه  در تبریز و ۲٧٦ دستگاه در 
شیراز کشف و ضبط شده است.برای مقابله با این مساله دولت طرحی را برنامه ریزی کرده که بر 
اســاس آن  اشخاص حقیقی یا حقوقی می توانند نسبت به اعلام موارد مشکوک در سایت توانیر 
به آدرس www.tavanir.org.ir  و در بخش ثبت گزارش رمزارز غیر مجاز اقدام کنند.مرحله نخست 
پاداش ها شــامل اعطای یک میلیون تومان به ازای معرفی هر دستگاه ماینر غیرمجاز است که تا 
سقف ۲۵ میلیون تومان بابت معرفی مراکز غیرمجاز خصوصی و تا سقف ۵۰ میلیون تومان برای 
معرفی ماینرهای غیرمجاز در مراکز دولتی و غیردولتی که از بودجه عمومی استفاده می کنند، در 

نظر گرفته شده و طی ۱۵ روز کاری به عامل شناسایی کننده پرداخت می شود.

محاسبه بخش دوم پاداش ها متناسب با مدت و 
میزان استفاده غیرمجاز از انرژی برق در مراکز 
غیر مجاز رمز ارز است که بیش از یک سوم این 
بخــش از پاداش ها طی مدت ٤۰ روز به عامل 
شناسایی کننده و الباقی به مجریان و ضابطان 
قضایی ذی ربط پرداخت می شود.پیش از ابلاغ 
ویرایش جدید، سقف پاداش بابت معرفی مراکز 
غیــر مجاز رمز ارز ۱۰ میلیــون تومان بود که 
فقط بر اســاس مــدت زمان و میــزان انرژی 
مصرفی غیر مجاز محاسبه و پرداخت می شد 

و پاداش ها با ضریب ۱.۵ درصد بهای هر کیلووات ســاعت برق مصرفی محاسبه می شد که هم 
اکنون این ضریب به ۳ درصد افزایش یافته و علاوه بر پاداش مربوط به تعداد ماینرهای کشــف 
شده، پرداخت می شود.در روزهای اخیر، مصرف برق افزایش قابل توجهی داشته به طوری که در 
روزهای گذشــته میزان مصرف برق از عدد ٧۳۵۰۰ مگاوات عبور کرد. نکته قابل توجه اینکه در 
ســال گذشته بیشترین میزان مصرف برق در نیمه مرداد ماه اتفاق افتاد و عدد ٧۳٤۰۰ مگاوات 
بود. اکنون که در ابتدای تابســتان و اوایل تیرماه هستیم از این عدد عبور کردیم.افزایش مصرف 
برق در کشور گویای لزوم مدیریت مصرف و ایجاد برنامه هایی برای کاهش مصرف است، هر چند 
که تاکنون پیش بینی برای خاموشی برنامه ریزی شده صورت نگرفته، اما مدیریت مصرف برای گذر 

از خاموشی و مقابله با ماینرهای غیر مجاز امری مهم و ضروری است.

آخرین وضعیت اینترنت 
ماهواره ای در ایران

مقدمــات آغاز فعالیت اولیــن اپراتور اینترنت ماهواره ای به گفتــه وزیر ارتباطات در حال 
انجام است و کمیسیون تنظیم مقررات جهانی)RRB(در جلسه اخیر خود مجددا استارلینک 
را مکلف به همکاری با ایران کرده اســت.به گزارش ایســنا، اینترنــت ماهواره ای و فعالیت 
آن در ایران اگرچه طی ســال های گذشــته مطرح بوده اما در مدت سه سال اخیر بیش از 
پیش به آن پرداخته شــد. در واقع پس از اعمال محدودیت برای برخی از پیام رســان های 
خارجی اظهارنظر مســئولان درباره نحوه شرایط فعالیت قانونی آن در کشور آغاز شد.هدف 
 )SpaceX(که زیر نظر شرکت اسپیس ایکس )Starlink( پروژه اینترنت ماهواره ای استارلینک
متعلق به ایلان ماسک اداره می شــود، رساندن اینترنت پرسرعت به بسیاری از نقاط جهان 
به خصوص مناطقی است که تا پیش از این دسترسی به شبکه اینترنت در آنها ممکن نبوده 
اســت.این ماهواره  می تواند با توجه به ویژگی های ذاتی خود مانند پایداری، انعطاف پذیری، 
تأخیــر کم و تأمین ظرفیت قابل ملاحظه و ارزان قیمت، کمک شــایانی در کاهش شــکاف 
دیجیتال در کشــور و سیگنال رسانی به مناطق محروم و دورافتاده داشته و به عنوان بخش 
مهمــی در لایه زیرســاخت و خدمات پایه معماری شــبکه اینترنت نقش آفرین اســت. در 
این راســتا شرکت فضایی اســپیس ایکس پروژه اینترنت ماهواره ای "استارلینک" را در سال 
۲۰۱۵ با هدف فراهم کردن پوشــش گســترده اینترنت آغاز کرد.از آنجایی که سرعت رشد 
و توســعه فناوری در جهان بالاســت، پای این فناوری به ایران هم مانند سایر کشورها باز 
شــده و طبق ضوابط و شرایطی مانند فعالیت قانونی در کشور از آن استقبال می شود. پس 
از غیر مجاز شــناخته شدن ارائه خدمات اســتارلینک در ایران به دلیل عدم رعایت قوانین 
ســرزمینی این شرکت در جلسه هیأت مقررات رادیویی اتحادیه بین المللی مخابرات مکلف 
به همکاری با ایران شــد.در نهایت پس از پیگیری های انجام شــده ابتدای تابســتان سال 
گذشــته اتحادیه جهانی مخابرات )ITU( اعلام کرد که ارایه خدمات از ســوی اســتارلینک 
در مرزهای جمهوری اســلامی ایران به دلیل عدم رعایت قوانین سرزمینی، غیرمجاز است. 
مطابق یکی از قطعنامه های ITU، ارایه خدمات از ســوی یک شــرکت خارجی در چارچوب 
مرزهای کشــور دیگر منوط به دریافت مجوز از ســوی آن کشور است که در بررسی های به 
عمل آمده مشخص شد اســتارلینک برای ارایه اینترنت ماهواره ای هیچ مجوزی را تاکنون 
از جمهوری اسلامی ایران دریافت نکرده است.اما با گذشت چندین ماه با پیگیری های انجام 
شــده همزمان با اختتامیه کنفرانس جهانی ارتباطات رادیویی )WRC-۲۳( در شــهر دبی، 
قواعد ســرزمینی جمهوری اســلامی ایران به امضای مدیرعامل شرکت یاه کلیک رسید تا 
مقدمات فعالیت قانونی این شــرکت برای ارائه خدمات اینترنت ماهواره ای در کشور فراهم 
شــود. با امضای این سند توسط اپراتور یاه ست و پس از طی مراحل اداری مربوطه، پروانه 
فعالیت در ایران برای ارائه خدمات اینترنت ماهواره ای به این شــرکت اعطا خواهد شد.حال 
به تازگی عیســی زار پور- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- با انتشار پستی در یک شبکه 
اجتماعــی داخلی درباره آخرین وضعیت فعالیت اینترنت ماهواره ای در ایران اظهار کرد: در 
ایــن دوره، امکان فعالیــت قانونی اینترنت ماهواره ای با پیگیریهای بین المللی گســترده به 
دســت آمد.وی افزود: مقدمات آغاز فعالیت اولین اپراتور اینترنت ماهواره ای در حال انجام 
است.وزیر ارتباطات تأکید کرد: کمیسیون تنظیم مقررات جهانی)RRB(در جلسه اخیر خود 
مجددا اســتارلینک را مکلف به همکاری با ایران کــرد.در پایان می توان گفت منظومه های 
ماهواره ای  می توانند بــا توجه به ویژگی های ذاتی خود همچــون پایداری، انعطاف پذیری، 
تأخیــر کم و تأمین ظرفیت قابل ملاحظه و ارزان قیمت، کمک شــایانی در کاهش شــکاف 
دیجیتال در کشــور و سیگنال رسانی به مناطق محروم و دورافتاده داشته و به عنوان بخش 

مهمی در لایه زیرســاخت و خدمات پایه معماری شبکه ملی اطلاعات نقش آفرین است.

کاهش ۲۳ درصدی سوانح ریلی در ۳ 
سال اخیر

مدیرعامل راه آهن از کاهش ۲۳ درصدی سوانح ریلی دردولت سیزدهم و ترمز دار کردن ۹هزار 
واگن باری خبر داد.به گزارش ایسنا سید میعاد صالحی در صفحه ایکس خود نوشت:به لطف الهی 
و با اقداماتی بی سابقه از جمله ممنوعیت ســیر واگن های بی ترمز و ترمزدار کردن ۹۰۰۰ واگن 
باری و ایمن سازی نقاط حادثه خیز، کاهش مستمر سوانح ریلی را در راه آهن دولت سیزدهم شاهد 
بودیم که با کاهش ۲۳ درصدی نسبت به سال ۱۳۹۹، رکورد کمترین سوانح ریلی در سال ۱٤۰۲ 
را به همراه داشت.شــایان ذکر اســت، حدود نیمی از سوانح مربوط به برخورد با عابران و بخش 
عمده دیگر نیز خروج از خط های جزئی قطارهای باری است که امیدواریم با ادامه روند اصلاحات 
زیرساختی، توجه بیشتر به همکاران خدوم عملیاتی، تقویت حوزه آموزش و نهادینه سازی فرهنگ 

ایمنی شاهد استمرار کاهش سوانح باشیم.

واردات نفت به آســیا در نیمه اول سال ۲۰۲٤، تحت تاثیر کندی خرید توسط چین، 
برخلاف انتظارات اندکی کاهش یافت.به گزارش ایسنا، آمار شرکت مالی LSEG نشان 
داد خریداران نفت آســیا در شش ماه نخســت سال ۲۰۲٤، به میزان ۲٧.۱٦ میلیون 
بشــکه در روز نفت وارد کردند که ۱۳۰ هزار بشکه در روز نسبت به مدت مشابه سال 
۲۰۲۳ کاهش داشــت و علت عمده آن هم واردات کمتر به چین بود.شایان ذکر است 
که واردات نفت به چین در ســال میلادی گذشــته، به ۱۱.۲٨ میلیون بشکه در روز 
رســید که رکورد بالایی بود. در ابتدای ســال ۲۰۲٤، پیش بینی شده بود که واردات 
چین امسال به دلیل مشــکلات بازار املاک، آهسته شود.طی نیمه اول امسال، خرید 
نفــت خارجی چین به طــور میانگین، ۱۱.۰٨ میلیون بشــکه در روز بود که کاهش 
محسوســی نسبت به رکورد سال گذشته داشــت. این کاهش، بذر تردید را در میان 
معامله گرانی کاشــت که یک ســال قوی دیگر برای واردات نفــت به چین و قیمت ها 

پیش بینی می کردند.از ســوی دیگر، واردات نفت به هند در نیمه اول امســال، رشــد 
مستمری داشت و در ماه مه، به ۵.۱ میلیون بشکه در روز رسید که حدود ۵.٦ درصد 
بالاتر از آوریل بود. واردات به هند در شــش ماه نخست سال، به طور میانگین، ٤.٨۵ 
میلیون بشــکه در روز بود.کاهش کلی واردات نفت به آســیا برخلاف پیش بینی ها از 
هدایت رشد تقاضا توســط این منطقه است. به عنوان نمونه، آژانس بین المللی انرژی 
پیش بینی کرده بود که رشد تقاضای جهانی برای نفت امسال به  ۹٦۰ هزار بشکه در 
روز خواهد رسید که ۹۰۰ هزار بشکه در روز آن  از آسیا خواهد بود.بر اساس گزارش 
اویل پرایس، اوپک طبق معمول خوش بینی بیشــتری دارد و انتظار دارد تقاضای آسیا 
برای نفت امســال، ۱.۳ میلیون بشکه در روز رشد کند و ٧۲۰ هزار بشکه در روز آن 
مربوط به چین باشــد اما جدیدترین آمار واردات نشــان می دهد که دستیابی به این 

میزان رشد، دشوار خواهد بود.

مجری طرح پنبه کشور اعلام کرد

برآورد کشت پنبه در ۹۰ هزار 
هکتار اراضی

مجری طرح پنبه کشــور با بیان اینکه پیش بینی می شود سطح کشت پنبه در 
ســال جاری به ۹۰ هزار هکتار برســد گفت: بیش از ۲۵۰ هزار تن وش پنبه از 
مزارع برداشت شــود.به گزارش ایسنا، به نقل از وزارت جهادکشاورزی، ابراهیم 
هزارجریبی گفت: تاکنون نزدیک به ٧۰ هزار هکتار از اراضی زیر کشــت پنبه 
در سامانه پهنه بندی وزارت جهادکشاورزی ثبت شده و برآورد می کنیم به دلیل 
محدودیت منابع آبی و قطع برق چاه های کشاورزی در ساعاتی از روز، ۹۰ هزار 
هکتار از اراضی زیر کشت پنبه برود.وی با بیان این که با کشت ۹۰ هزار هکتار 
پنبه، ٧۵ درصد برنامه امسال تحقق می یابد، اظهار کرد: برای سال جاری، کشت 
۱۱۵ هــزار و ۳۵۰ هکتار پنبه را برنامه ریزی کرده بودیم.هزارجریبی در همین 
حال گفت: کشت پنبه تقریبا در اقصی نقاط کشور تمام شده و تنها معدودی از 

کشاورزان پس از برداشت محصولاتی مانند گندم، در حال کشت پنبه هستند.
وی پیش بینی کرد؛ از سطح ۹۰ هزار هکتار سطح زیرکشت، بیش از ۲۵۰ هزار 
تن وش پنبه از مزارع برداشــت شود.مجری طرح پنبه کشور با اشاره به این که 
پنبه کاران امسال کود یارانه ای دریافت کرده اند، تصریح کرد: کشاورزان متقاضی 
که به مراکز خدمات حمایتی کشاورزی مراجعه کردند، کود یارانه ای برای کاشت 
در اختیارشان قرار گرفته است و برای مرحله داشت نیز کود اوره یارانه ای دریافت 
خواهند کرد.وی گفت: برای کنترل آفات در مرحله داشت، سازمان حفظ نباتات 
کشور شبکه پایش آفات پنبه را در بیشتر مناطق کشت پنبه ایجاد کرده است 
و شــرایط را رصد می کند و در صورت فراوانی جمعیت آفات، به کشاورزان برای 
مبارزه، اطلاع رســانی می کند.هزارجریبی اضافه کرد: سموم کنترل آفات نیز از 
سوی این سازمان تامین شده است.مجری طرح پنبه کشور از کشاورزان خواست 
در مرحله برداشــت، مراقبت بیشــتری از مزارع داشته باشند و با کلینیک های 
گیاهپزشکی و کارشناســان وزارت جهادکشاورزی برای کنترل آفات و استفاده 
از سموم، مشورت کنند.وی گفت: برداشت وش پنبه معمولا از اوایل شهریور از 

استان گلستان آغاز می شود.

پاویون شرکت های دانش بنیان در نمایشگاه بین المللی فرصت های سرمایه گذاری در معدن و صنایع معدنی ایران با حمایت 
صندوق نوآوری و شکوفایی برپا می شود.به گزارش ایسنا، سیزدهمین نمایشگاه بین المللی فرصت های سرمایه گذاری در 

معدن و صنایع معدنی ایران )Minex ۲۰۲٤( از ۲ تا ۵ مهر ۱٤۰۳ در مصلای امام خمینی )ره( تهران برگزار می شود. 
شــرکت های دانش بنیان متقاضی حضور در پاویون شرکت های دانش بنیان در این نمایشگاه تا روز سه شنبه ۳۰ مرداد 
۱٤۰۳ فرصت دارند در ســامانه غزال صندوق نوآوری و شــکوفایی به نشانی ghazal.inif.ir ثبت نام کنند.به نقل از روابط 
عمومی صندوق نوآوری و شــکوفایی، یکی از برنامه های صندوق نوآوری و شــکوفایی در راستای کمک به توسعه بازار 
صادراتی شــرکت های دانش بنیان، حمایت از حضور شــرکت های دانش بنیان در نمایشگاه های  خارجی و نیز حضور در 

نمایشگاه های معتبر بین المللی به دو صورت حضور مستقل و برپایی پاویون است.

معاون اشتغال وزیر کار ۱۰ درصد اشتغال ایجادی در کشور را مربوط به حوزه مشاغل خانگی دانست و با بیان اینکه مشاغل خانگی تا قبل از 
دولت سیزدهم منزوی بود اما در این دولت از گوشه رینگ درآمد، گفت که ایجاد ٧٧۵ هزار شغل خالص در سه سال اخیر، تک رقمی شدن 
نرخ بیکاری و کاهشی شدن آمار بیکاری فارغ التحصیلان از اقدامات شاخص دولت سیزدهم است.به گزارش ایسنا، محمود کریمی بیرانوند 
در یک نشســت خبری به ارائه گزارش عملکرد ســه ساله در دولت سیزدهم پرداخت و درباره ایجاد مشاغل خانگی گفت: یکی از اقدامات 
تحولی دولت سیزدهم مشاغل خانگی است که در حوزه تسهیلات و اعتباری که برایش در نظر گرفته شد، قابل مقایسه با دولت های قبل 

نبوده است. مشاغل خانگی طی سال های قبل منزوی بود ولی در دولت سیزدهم از گوشه رینگ درآمد و رونق گرفت.وی ادامه داد: خوشبختانه طی سال گذشته ۵۰۰۰ میلیارد تومان 
اعتبار برای بحث مشاغل خانگی توسط بانک مرکزی اختصاص یافت در حالی که تسهیلات مشاغل خانگی در سال ۱۳۹۹ جمعا ۲۰۰ میلیارد تومان بوده است.معاون اشتغال وزیر کار افزود: 
مجوزهای مشاغل خانگی در دولت سیزدهم برخط و سه روزه صادر شد و طبق آمارها ۱۰ درصد اشتغال ایجادی کشور در طول سه سال اخیر مربوط به حوزه مشاغل خانگی بوده است.

آغاز ثبت نام دانش بنیان ها برای حضور در 
نمایشگاه ماینکس

معاون وزیر کار اعلام کرد

ایجاد ۷۷۵ هزار شغل خالص در سه سال اخیر

با معرفی ماینرهای غیرمجاز، تا ۵۰ میلیون تومان جایزه بگیرید

مأیوس کننده  جهان  نفت  بازار  بزرگ ترین 
ظاهر شد
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در پیش نویس سند ملی هوش مصنوعی علاوه بر تدوین راهبردها و 
اقدامات ملی، محورهای اولویت دار و کلان پروژه های به کارگیری هوش 
مصنوعی در ۹ بخش مشــخص شده اســت.به گزارش خبرنگار مهر، 
تدوین ســند هوش مصنوعی در معاونت علمی ریاست جمهوری، از 
ســال ۹۸ در معاونت آغاز شــد و نهایتاً سال ۱۴۰۰ نسخه اولیه سند 
آماده شــد و در حال حاضر پیش نویس این ســند در صحن شورای 
عالی انقلاب فرهنگی در حال بررســی اســت. بعد از تصویب سند در 
شــورا و حداکثر طی ۶ مــاه، »مرکز ملی هــوش مصنوعی« موظف 
اســت با همکاری دستگاه های مرتبط برنامه های ملیّ کاربست هوش 
مصنوعی در حوزه های کاربردی اولویت دار را تهیه و به اطلاع ســتاد 
راهبری اجرای نقشــه جامع علمی کشور برساند.تدوین سند راهبرد 
ملی هوش مصنوعی جمهوری اسلامی ایران گام مهمی برای استفاده 
بهینه از ظرفیت های هوش مصنوعــی برای تقویت بنیان های علمی 
و پژوهشی در راستای پیشــرفت کشور در همه عرصه های مرتبط با 
حکمرانی ملی، منطقه ای و ارتباطات جهانی اســت. همچنین نقش 
هوش مصنوعی در همه قلمروهای مرتبط با مدیریت شهری، فرایندها 
و تعاملات صنعتی، کشاورزی، خدماتی و تنظیم نظام مند روابط بین 
دستگاهی و همچنین ارتباط هوشمند با همه عناصر مرتبط با کسب و 
کارها و همه حوزه های علم و دانش مرتبط با سلامت و درمان، امنیت 
غذایی، محیط زیســت و هوای پاک، ترابری زمینی، ریلی و هوایی و 
البته امــور مرتبط با صنایع مهم و راهبردی اعم از هوافضا، زیســت 
فناوری، نانو، علوم شناختی و ســایر عرصه های علم و فناوری، منشأ 
تغییرات و تحولات بزرگ اســت. اگر در دوره ای صنعت نفت، صنعت 
برق و فناوری اطلاعات باعث تحول همه جانبه ی صنعت شــد، امروزه 
یکی از مهم ترین حوزه های فناورانه ای که با توجّه به گذشــته، حال و 
آینده تحوّل آفرین خود بیش از پیش مورد توجه قرار گرفته است، علوم 
و فناوری های هوش مصنوعی است. با عنایت به ذات فناوری های نوین 
و مزیت های حاصل از پیشگامی در این فناوری ها، کشورهای بسیاری، 
بــر هوش مصنوعی و کارکردهای آن در بخش های مختلف فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی متمرکز شده اند.کشور ما نیز، یکی از کشورهای 
پیشرو در زمینه ی خلق دانش و انتشار مقالات علمی در حوزه هوش 
مصنوعی است و توسعه ی زیست بوم کسب وکارهای نوپا و شکل گیری 
شــرکت های دانش بنیان این حوزه، نشان می دهند که با برنامه ریزی 
منســجم و جامع، می توان دســتاوردهای قابل توجهی را از توسعه ی 
هوش مصنوعی در کشور انتظار داشت.بدون شک برای ارتقای جایگاه 
کشور در حوزه هوش مصنوعی و کسب جایگاه خود از بازارهای جهانی 
و رسیدن به جمع کشورهای برتر دنیا، راه پرفرازونشیبی در پیش است 
و لازمه ی آن بالا بردن کیفیت زندگی، رضایتمندی جامعه، خودباوری، 
رشد اقتصادی، توانمندســازی نیروی انسانی، توجه ویژه به نخبگان، 
فرهنگ سازی، ترویج و آموزش مفاهیم و مبانی علمی، تسهیل فضای 
کســب وکار، توجه ویژه به بخش خصوصی، تسهیل انتقال فناوری و 
توسعه ی فناوری های زیرساختی و تنظیم گری متناسب با الزامات این 
حوزه اســت.جایگاه ایران در هوش مصنوعی در افق ۱۴۱۲براســاس 
آنچه که به عنوان چشــم انداز در پیش نویس ســند هوش مصنوعی 
معاونت علمی آمده، ایران در افق ۱۴۱۲ باید با برخورداری از زیست بوم 
هوش مصنوعی پیشــرفته و نوآور مبتنی بر اصول و ارزش ها، اتکا بر 
قابلیت ها و توانمندی های ملی و تعاملات بین المللی، بین کشورهای 
پیشــرو هوش مصنوعی دنیا قرار بگیرد و با اســتفاده از این فناوری 
در حکمرانی، موضوعات کلان کشــور، ثروت آفرینی و رفاه اجتماعی 

بیشترین بهره وری را ایجاد کند.

در پیش نویس سند هوش مصنوعی؛

کلان پروژه های ملی هوش 
مصنوعی مشخص شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری
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تهران به روایتی دیگر!!

معرفی کامل نسل جدید پژو ۳۰۰۸ در نسخه برقی با حداکثر ۳۲۰ اسب بخار

نسل جدید پژو ۳۰۰۸ فعلًا در نسخهٔ تمام الکتریکی معرفی شده است اما بعداً نسخه های بنزینی هیبریدی و پلاگین هیبریدی هم 
برای آن ارائه خواهد شد.پس از انتشار تصاویر رسمی، پژو حالا به طور کامل نسل جدید کراس اوور ۳۰۰۸ را معرفی و مشخصات 
آن را اعلام کرده اســت. این خودرو فعلًا در نسخه برقی و با نام E-۳۰۰۸ معرفی شده است. نسل جدید کراس اوور کامپکت پژو 
 Electeric استلانتیس ساخته شده است. تیپ پایه این خودرو که STLA Medium اولین خودرویی اســت که روی پلت فرم جدید
۲۱۰ نام دارد، از یک موتور الکتریکی با ۲۱۰ اسب بخار قدرت و ۳۴۳ نیوتن متر گشتاور در جلو استفاده می کند و با باطری ۷۳ 
کیلووات ساعتی برد ۵۲۵ کیلومتری را در اختیار راننده قرار می دهد. کسانی که خواهان برد بیشتری هستند می توانند سراغ مدل 
Long Range ۲۳۰ Electric بروند که همچنان فقط یک موتور در جلو دارد اما به باطری های بزرگ تر ۹۸ کیلووات ساعتی مجهز 
است که برد را به ۷۰۰ کیلومتر افزایش می دهد. این مدل همچنین قدرت بیشتری برابر با ۲۳۰ اسب بخار دارد اما گشتاور آن 
با تیپ پایه یکسان است. بالاترین تیپ این کراس اوور فرانسوی هم Electric ۳۲۰ نام دارد که یک موتور ۱۱۰ اسب بخاری را به 

تیپ پایه اضافه می کند و مجموع خروجی را به ۳۲۰ اسب بخار می رساند.

واکنش تند اینفانتینو به نژادپرستی در فوتبال
رئیس فیفا به نژادپرســتی در دیدارهای روز شــنبه در اروپا واکنش نشان داد و خواستار تنبیه شدید تیم هایی شد که هوادارانشان توهین 
می کنند.به گزارش  ایسنا، جیانی اینفانتینو، رئیس فدراسیون بین المللی فوتبال، خواستار بازنده  اعلام شدن باشگاه هایی شد که هوادارانشان 
به دلایل نژادی به بازیکنان بی احترامی می کنند. او این موضوع را در صفحه اینستاگرامش بیان کرد.شنبه شب هواداران اودینزه در جریان 
رقابت های ســری آ به مایک مانیان، دروازه بان فرانســوی میلان، توهین نژادی کردند که باعث شد این بازیکن زمین را ترک کند و بازی 
متوقف شود. میلان در نهایت با نتیجه سه بر دو پیروز شد. در یک مسابقه از رقابت های چمپیونشیپ انگلیس نیز هواداران شفیلدونزدی 
توهین های نژادپرستانه ای را نسبت به کیسی پالمر، هافبک کاونتری، انجام دادند و در نهایت کاونتری با نتیجه دو بر یک پیروز شد.اینفانتینو 
در یادداشتی اینستاگرامی نوشت: »اتفاقاتی که روز شنبه در اودینزه و شفیلد رخ داد کاملا مشمئزکننده و غیر قابل قبول اند. هیچ جایی برای 
نژادپرستی به هر شکلی در فوتبال و جامعه وجود ندارد. من حمایتم را از بازیکنانی که در مسابقات روز شنبه متحمل توهین های نژادپرستانه 
شدند اعلام می کنم. ما به همه ارکان نیاز داریم تا آموزش را در این زمینه از مدرسه شروع کنند تا اطمینان حاصل شود که نسل های آینده 
بدانند نژادپرستی در فوتبال یا جامعه جایی ندارد. ما باید الان تصمیم گیری کنیم و تیمی را که هوادارانش رفتارهای نژادپرستانه داشته اند، 

جریمه کنیم و بازی را تمام شده اعلام و تیمی را که هوادارانش توهین نژادپرستانه کردند، بازنده اعلام کنیم.

پیشنهاد

چهره روز

رمان اعترافات
رمــان اعترافــات اولین رمــان بلند نویســنده ژاپنی، 
میناتو کانائه اســت که در زمان انتشــارش با استقبال 
بی نظیری روبه رو شد و نویسنده آن در زمره بزرگ ترین 
نویسنده های معاصر ژاپن قرار گرفت. میناتو کانائه موفق 
شــده جوایز ادبی بسیاری را از آن خود کند که از جمله 
آن ها می توان به هونتایشــو، شــرلی جکسون و جایزه 
ادبی الکس اشاره کرد. رمان اعترافات داستان یک معلم 
دوران راهنمایی است که دختر چهارساله اش توسط دو 
نفر از دانش آموزان خودش به قتل می رســد. اتفاقی که 
تاثیر بســیار شــدیدی روی او می گذارد و منجر به این 
می شود که این معلم تصمیم بگیرد به جای رفتن پیش 
پلیس، خودش موضوع را پیگیری کند. احســاس انتقام 
شخصی در وجود او زبانه می کشد و شکل کتاب به شیوه 
اعتراف های مختلف نوشته شده است. در واقع خواننده کارهایی که این معلم برای انتقام گرفتن از این 
دانش آموزانش انجام می دهــد، می خواند. رمان اعترافات در ۶ بخش، از زبان راوی های متعددی که به 
نوعی در این اتفاق نقش داشتند روایت می شود که ابعاد جدیدی از ماجرا را به خواننده نشان می دهد. 
در خلال همین اتفاقات و داستان است که سیستم آموزشی، روابط خانوادگی، روابط بین مادر و فرزند و 
روابط بین معلم و شاگرد و دیگر مسائل به چالش کشیده می شود. درست مانند کتاب تاوان )اثر دیگری 
از همین نویسنده(، شخصیت های اصلی رمان اعترافات نیز نوجوان هستند. یعنی شخصیت های اصلی 
در سنی اند که هیچ رفتاری، هیچ کنشی، هیچ تصمیم و عملکردی از آن ها بعید نیست. بسیاری مسائل 
کوچک و بزرگ که به نظر والدین و اطرافیان بی اهمیت می رسند در شکل گیری شخصیت و رویکردی 
که آن ها در پیش می گیرند، تاثیر می گذارد. کمبود محبت، نادیده گرفته شــدن، جدایی ها و طلاق ها، 

رقابت، رفاقت، همه و همه تاثیر خاص خودش را دارند.

شان پن
تولد: سال ۱۹۶۰ میلادی

Carlito's Way فیلم ،Milk فیلم ،Mystic River فیلم های برتر: فیلم
مهم ترین جوایز: کســب دو جایزه اسکار شــان پن، بازیگر، کارگردان، 
نویســنده و تهیه کننده آمریکایی در ســال ۱۹۶۰ در ایالت کالیفرنیا 
در کشور آمریکا متولد شــد. او درابتدای دوران فعالیت هنری خود به 
ساخت فیلم هایی کوتاه مشغول بود و پس از آن وارد حرفه بازیگری شد. 
شان پن در دهه ۸۰ میلادی با هنرنمایی در طیف وسیعی از نقش های 
مختلف توانست تحسین بسیاری از منتقدین سینمایی را به دست آورد 
و پــس از حضور در فیلم هایی مانند راه کارلیتــو و راه رفتن مرد مرده 
توانست خود را به عنوان یک بازیگر درجه یک به جهان معرفی کند. او 
در ســال ۲۰۰۳ با ایفای نقش در فیلم رودخانه مرموز و در سال ۲۰۰۸ 
با ایفای نقش در فیلم میلک توانست جایزه اسکار بهترین بازیگر نقش 
اصلی مرد را به دســت آورد. او همچنین ســه بار دیگر نامزد کسب این 
 Sean :جایزه ارزشــمند شــده بود ولی نتوانست بیش از ۲ بار این جایزه را به خودش اختصاص دهد. شان جاستین پن )انگلیسی
Justin Penn؛ زادهٔ ۱۷ اوت ۱۹۶۰( بازیگر و کارگردان آمریکایی است.او بازیگری را در تلویزیون و با حضور در قسمتی از مجموعهٔ 
تلویزیونی خانه کوچک )۱۹۷۴( به کارگردانی پدرش، لئو پن آغاز کرد. او بازیگری در سینما را در ۱۹۸۱ با حضور در درام شیپور 
خاموشی آغاز کرد و در دههٔ ۱۹۸۰ در نقش های گوناگونی از فیلم ها، از جمله اوقات خوش در ریجمونت های )۱۹۸۲( و پسران 
بــد )۱۹۸۳( ایفــای نقش کرد.پن برای ایفای نقش در درام های جنایی از فاصله نزدیــک )۱۹۸۶(، ایالات گریس )۱۹۹۰( و راه 
کارلیتو )۱۹۹۳( مورد توجه منتقدان قرار گرفت. او با بازی در درام راه رفتن مرد مرده )۱۹۹۵( به بازیگری برجسته بدل شد و 
برای نخستین بار نامزد دریافت جایزهٔ اسکار گردید. او بار دیگر برای ایفای نقش در درام-کمدی رذل و دوست داشتنی )۱۹۹۹( 
ساختهٔ وودی آلن و درام من سم هستم )۲۰۰۱( نامزد دریافت دو جایزهٔ اسکار شد.نقش آفرینی پن در رودخانه مرموز )۲۰۰۳( و 
میلک )۲۰۰۸( دو جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر مرد را برای او به دنبال داشت. او برای اون خیلی دوست داشتنیه )۱۹۹۷( برندهٔ جایزهٔ 
بهترین بازیگر مرد از جشنواره کن و برای فیلم مستقل جارو جنجال )۱۹۹۸( و ۲۱ گرم )۲۰۰۳( برندهٔ جایزهٔ بهترین بازیگر مرد 
در جشنواره فیلم ونیز شد. پن کارگردانی فیلم بلند را در دونده هندی )۱۹۹۱( تجربه کرد و این فعالیت با درام نگهبان گذرگاه 

)۱۹۹۵( و فیلم معمایی قول )۲۰۰۱( ادامه یافت؛ این سه فیلم با نظرات مثبت منتقدان همراه بودند. 

فرهنگ

یکی از شــرکت های دانش بنیان کامپوزیــت دندانی حاوی 
نانــوذرات را برای جلوگیری از پوســیدگی دندان به ویژه در 
کودکان تولید و به بازار عرضه کرده است.به گزارش خبرگزاری 
مهر به نقل از ستاد نانو، محمد موذن، رییس هیات مدیره یک 
شرکت دانش بنیان گفت: نسل اول ترکیبات مورد استفاده در 
شــیاربندی، مواد رزینی بودند و در جدیدترین فرمولاسیون 
ایــن مواد، از نانوذرات اســتفاده می شــود و محصول ما نیز 
کامپوزیت دندانی اســت که در آن از نانوذرات استفاده شده 
است.وی افزود: این کامپوزیت هم شیار دندان را پر می کند و 
به دلیل بهره مندی از نانوذرات، با رهایش فسفات و کلسیم به 
استحکام بهتر دندان نیز کمک شایانی خواهد کرد. شیارهای 
دندان به ویژه در کودکان یکی از فضاهای آسیب پذیر و مستعد 
پوسیدگی است که با شیاربندی می توان مانع پوسیدگی شد.

موذن ادامه داد: البته در بزرگســالان نیز این شــیارها وجود دارد، اما عمق شیارها در کودکان بیشتر است. 
مواد رزینی تنها سطح شیار را می پوشاند، ولی این کامپوزیت ها به عمق شیار نفوذ کرده و آن را پر می کنند. 
در صورت عدم پرکردن این شــیارها احتمال گیرکردن غذا در این شــیارها و پوسیدگی دندان وجود دارد.
این فعال فناور تاکید کرد: در حال حاضر خط تولید این کامپوزیت دندانی راه اندازی شده و تقریبا ۱۰ هزار 
سرنگ در ســال تولید داریم و به بازار داخل کشور عرضه می شود. درمانگاه های سازمان تامین اجتماعی و 
مراکز درمانی دانشگاه های علوم پزشکی از جمله مشتریان این محصول دانش بنیان ایرانی هستند.به گفته 
وی، این محصول تازه وارد بازار شده و انتظار می رود که روند رو به رشدی در فروش داشته باشد.مدیر عامل 
این شــرکت دانش بنیان تاکید کرد: با توجه به پتانسیل بازار داخل کشور و بازارهای صادراتی، فرصت های 
زیادی برای این محصول در بازار داخل و خارج از کشور وجود دارد و کامپوزیت دندانی ما یک سوم نمونه های 
خارجی قیمت دارد، در حالی که از نظر کیفیت با این محصولات خارجی قابل رقابت است. تاییدیه های لازم 

و پروانه تولید این محصول را گرفته ایم.

با تولید ۱۰ هزار سرنگ در سال؛

نانو شیاربند دندان وارد بازار شد

چهار شنبه 13 تیر 1403  26 ذی الحجه 1445  3 جولای 2024
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